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BRMG/KSiLP-V/0012/01/18 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR  43-1/2018  
 

 z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło 
się  18 stycznia  2018r. o godz.16:00 w sali 007 w Nowym Ratuszu przy 
ul. Wały Jagiellońskie w Gdańsku.  
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło  5  (pięciu), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 

 
Przewodnicząca Komisji  Anna Wirska  - powitała  wszystkich obecnych i przedstawiła 
zaproponowany porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Poinformowała, że  do Komisji nie wpłynęły żadne projekty uchwał. W związku  tym, jako 
punkt 1 proponuje temat dotyczący zajścia mającego miejsce  w Gdańsku, tj. 
zaatakowania Rosjanek z Kaliningradu. Kolejne punkty bez zmian.  Komisja nie zgłosiła 
uwag do  zaproponowanej zmiany i jednogłośnie – 5 głosami za – przyjęła następujący 

porządek posiedzenia:  
 

1. Informacja przedstawiciela policji dotyczące zajścia opisanego na FB Ośrodka 

Monitorowania Zachowań  Rasistowskich i Ksenofobicznych „Rosjanki 

zaatakowane w Gdańsku” 
 

2. Zajęcie stanowiska  do projektu Rezolucji  w sprawie  zarządzenia przez 

Prezydenta Miasta Gdańska  ponownego głosowania na terenie Miasta Gdańska w 

sprawie wyboru pomiędzy przedstawionymi  propozycjami projektów w ramach 

„Budżet Obywatelski 2018 w Gdańsku”. 
 

3. Przyjęcie terminarza posiedzeń i planu pracy Komisji Samorządu i Ładu 

Publicznego na rok 2018. 
 

4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  w 

roku 2017. 
 

5. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
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PUNKT  1 
Informacja przedstawiciela policji dotyczące zajścia opisanego na FB Ośrodka 

Monitorowania Zachowań  Rasistowskich i Ksenofobicznych „Rosjanki zaatakowane 

w Gdańsku” 
 

Pani Karina Kamińska – Rzecznik Prasowy Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku 
powiedziała między innymi: 
Jeżeli chodzi o to zdarzenie to prowadzimy sprawę o wykroczenie. Na tą chwilę nie ma 
żadnych przesłanek, aby twierdzić, że jest to na tle ksenofobicznym, narodowościowym. 
Informację o tym zdarzeniu otrzymaliśmy o godzinie 11:00 – na ulicy Powroźniczej  
obywatel Rosji zgłasza, że uszkodzono mu samochód. Na miejsce przyjechali policjanci. Na 
początku była  bariera językowa, ponieważ Państwo, którzy byli na miejscu nie posługiwali 
się językiem polskim  ani angielskim. Natomiast policjantka z patrolu biegle rozmawiała  
językiem angielski. Państwo ci byli bardzo zdenerwowani więc na początku ta komunikacja 
była  faktycznie trudna. Stwierdzono, że w aucie marki mercedes jest wybita szyba, brak 
innych uszkodzeń. Kiedy doszło już do porozumienia – Pani z hotelu pomogła w tłumaczeniu 
– policjanci wysłuchali strony, na miejsce wezwali grupę dochodzeniowo-śledczą. Technik 
zrobił oględziny tego samochodu. 
Odniosę się  do stawianych zarzutów kierowanych do policjantów. Kiedy media o to pytały 
to przyjechały  jakby z założoną tezą twierdząc, że jest to atak, że policja nic nie zrobiła. 
Pani, która publikowała tą informację na FB, to nie było jej tam na miejscu. Do 
prowadzonego postępowania o wykroczeniu zabezpieczyliśmy monitoring, ale niestety 
udało nam się zabezpieczyć tylko jeden monitoring, ponieważ okazało się, że kamera, na 
budynku niczego nie zarejestrowała. Natomiast kamera monitoringu miejskiego z rogu ul. 
Ogarnej – Powroźniczej nie obejmuje tego terenu. Na szczęście objęła to kamera z hotelu 
Radison. Nie jest to super wyraźnie nagranie, niemniej jednak pojawia się tutaj 
rozbieżność tego co mówią policjanci a co mówią ci Państwo. W chwili, kiedy ten 
mężczyzna podchodzi do pojazdu  i wsiada  do niego,  to nie ma tam matki z dzieckiem. 
Oni są obok dość daleko, natomiast ten Pan  wsiada  do samochodu, zamyka drzwi, 
wychodzi, podchodzi do bagażnika, zamyka bagażnik z powrotem wsiada do pojazdu i 
wtedy widać, że  szyba  robi się z ciemnej na mleczną i faktycznie jest pęknięcie. Nie 
widać kamienia, który leci – może dlatego nie widać, że monitoring nie jest świetnej 
jakości. W tym czasie, kiedy na miejscu są policjanci nie widać żadnych osób 
wychodzących  z bramy, nie ma gestów  Pani, która pokazuje na konkretne osoby i prosi o 
wylegitymowanie. Policjanci, którzy byli  tam na miejscu wzięli dokumenty – bo taka jest 
procedura – policjanta wsiada do radiowozu, musi przekazać dane osobowe dyżurnemu.  
Nie musieliśmy sprawdzać legalności pobytu, ponieważ ci Państwo mieli paszporty z wizą, 
która nie budziła żadnych podejrzeń.  
Kiedy przyjechała grupa dochodzeniowo śledcza policjanci nie zabezpieczyli kamienia, 
który powinien być w środku pojazdu, skoro był wrzucony. Wskazany  był kamień przez 
Pana z Rosji, który podał policjantom mówiąc, że to pewnie ten, ale  pięć innych takich 
samych kamieni leżało przy krawężniku. W tym czasie policjanci z Referatu Patrolowo 
Interwencyjnego  dotarli do wszystkich mieszkańców  tej kamienicy. Nikogo nie zastano w 
dwóch mieszkaniach, ponieważ te mieszkania są wynajmowane i ustalono, że w okresie od 
5 stycznia do momentu tego zdarzenia  nikt ich nie wynajmował. Z kolei w mieszkaniu, z 
którego niby ktoś się wychylał, mieszka małżeństwo z malutkim dzieckiem. Pan 
potwierdził, że popatrzył przez okno zainteresowany niebieskimi światłami policyjnymi, 
zainteresował się tym co się dzieje. Nikt nie krzyczał żadnych haseł. Dopóki nie mamy 
sprawcy to nie mamy motywu, ale te wszystkie okoliczności nie wskazują na to, że mogło 
dojść do ataku z tego powodu, że są to Rosjanie. 
Nasze postępowanie wyjaśniające, które Komendant wszczął z uwagi na zarzuty wobec 
policjantów też na tą chwilę nie pokazują, że policjanci nie dopełnili jakiś procedur. 
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Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Dlaczego mówimy, że jest to ksenofobiczne. 
 

Pani Karina Kamińska – Rzecznik Prasowy Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku 
powiedziała między innymi: 
Wizerunkowo poszło to kiepsko. W niedzielę z portalu news sputnik z obwodu 
kaliningradzkiego kontaktował  się ze mną i pomimo wyjaśnień,  napisał, że  nie udzielono  
odpowiedzi w tej sprawie. Nasze polskie media odpuściły ten temat po otrzymaniu  
informacji. Na chwilę obecną nic nie wskazuje, że jest to na tle  narodowościowym, 
bardziej jest to akt chuligaństwa  a być może nawet jakiś wypadek losowy. Na monitoringu 
nie widać, aby poleciał tam jakiś kamień i nie widać sprawców, którzy tam niby 
wychodzili.    
 

Radny Przemysław Rys – członek Komisji 
A czy można upublicznić ten monitoring.  
 

Pani Karina Kamińska – Rzecznik Prasowy Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku 
Jeżeli jest to dowód w sprawie a jest to wciągnięte jako dowód w sprawie, to nie za 
bardzo można  to upubliczniać. Natomiast hotelowi nikt nie może zabronić  udostępnienia  
ich nagrania, bo jest to nagranie z ich monitoringu i stanowi ich własność.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Czy policja  powinna wchodzić w takie dyskusje, skoro jest to sprawa błaha, zupełnie 
nieistotna. Czasami rzeczywiście  są poważne zarzuty, i na nich trzeba się koncentrować, 
ale nie na takich drobiazgach. Po co dyskutować  z jakimś portalem Sputnik? 
 

Pani Karina Kamińska – Rzecznik Prasowy Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku 
Zgadza się, ale ja mam obowiązek udzielenia odpowiedzi. Na temat odpowiedziałam 
krótko, że prowadzimy postępowanie. Odpowiedzieć muszę, więc odpowiedziałam 
wszystkim mediom, które do mnie pisały. To naprawdę odbiło się szerokim echem. 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
To, że Polakowi  zostanie wybita szyba w samochodzie, to jest na porządku dziennym, a 
oni robią z tego jakieś zadymy i wskazanie tylko tego jednego kierunku. 
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Wizerunkowo uważam, że bardzo ucierpieliśmy, również jako policja, bo odbiór był bardzo 
negatywny. Jeśli  są podejrzenia, że te zarzuty to nieprawda, to uważam, że  trzeba 
byłoby się  zdanie po zdaniu ustosunkować, bo jeżeli czytamy, że ta Pani, która zgłosiła i  
rozpowszechniała w Internecie tą informację, to – w tym miejscu zacytowano fragment 
pisma – okazuje się, że tej pani tam wogóle nie było, a dziecko nie było w samochodzie.  
Uważam, że to trzeba wyjaśnić, bo chodzi tutaj o wizerunek miasta, wizerunek policji i na 
tym miasto cierpi. Bardzo proszę, aby jednak takie informacje prostować, bo ta 
nieprawdziwa  informacja jednak gdzieś tam krąży. 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Sprawę do rozwiązania zostawmy  policji, a my skupmy się na tym, co nie powinno być 
powiedziane w tej sprawie. Nie mamy kompetencji do tego, żeby powiedzieć, czy kamień 
przeleciał, czy nie przeleciał. To jest przesada, aby ktoś dorabiał  sobie legendę, bo to nie 
dotyczy tylko policji ale nas wszystkich. Ktoś dorobił sobie legendę, jest bezkarnym, nic 
mu się nie dzieje i pozostaje zła atmosfera.    
 

Pani Karina Kamińska – Rzecznik Prasowy Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku 
Jeśli chodzi o jakieś oświadczenie, to my nie mieliśmy zabezpieczonego monitoringu, bo 
aby uzyskać  go od Hotel Radison, to też muszą  być zachowane  procedury. Nie wiem, czy 
ktoś takie oświadczenie jeszcze od nas weźmie z mediów, bo to jest temat, który od 
wczoraj przestał już żyć.  
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Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Możemy zainteresować tym trójmiasto.pl, które  to opisało i mogłoby jako kontynuację coś 
jeszcze  napisać.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Ale to będzie dalsze nakręcanie.  
 

Pani Joanna Pińska  - Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego  
Skontaktuję się  z naszą  rzecznik i zastanowimy się. 
 

Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Jak nie będziemy tego ruszać, to będzie tak, że przyznajemy się do winy. Powinniśmy 
ustosunkować się do tego konkretnie – punkt po punkcie do każdego zarzutu. 
 

Pani Karina Kamińska – Rzecznik Prasowy Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku 
Dla mnie byłoby lepiej, aby zostawić to tak, jak jest. Media główne w ogóle się tym 
tematem nie zainteresowały. Tylko Gazeta Wyborcza, Trójmiasto.pl  i media rosyjskie. 
 

Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Rosjanie wchodzą na Trójmiasto.pl. i czytają i dobrze byłoby, gdyby trochę tam tej 
kontynuacji było i sami się o sobie dowiedzieli.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękujemy serdecznie i przychodzimy do kolejnego punktu.  
 
 

PUNKT 2 
Zajęcie stanowiska  do projektu Rezolucji  w sprawie  zarządzenia przez 

Prezydenta Miasta Gdańska  ponownego głosowania na terenie Miasta Gdańska w 

sprawie wyboru pomiędzy przedstawionymi  propozycjami projektów w ramach 

„Budżet Obywatelski 2018 w Gdańsku”. 

 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Chcę poinformować, że nie dotarł do nas przedstawiciel wnioskodawcy, ponieważ  się  
rozchorował i nie był w stanie do nas dzisiaj dotrzeć. Czy jest jakaś sugestia ze strony 
członków Komisji?  
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Ja mogę powiedzieć  o całej zaistniałej sytuacji. 
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Tylko, że nie jest Pan przedstawicielem wnioskodawcy. 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Nie.  
 
Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Ja jednak wysłuchałabym Pana. 
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Posłuchać możemy, tylko, że  nie możemy wydać żadnej opinii a opiniowanie możemy 
przełożyć na następne spotkanie.  
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Radna Emilia  Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Nie wiem, czy jest sens  przekładania na następne posiedzenie, bo proszę pamiętać, że 
dogłosowanie  jest już  w trakcie, kończy się w niedzielę, ale oczywiście możemy ten 
punkt zdjąć. 
  
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Może zdjąć  go z porządku.  
 

Radna Emilia  Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Tak, bo jeśli nie ma wnioskodawcy to nie mamy o czym rozmawiać. Stawiam wniosek 
formalny o zdjęcie tego punktu z dzisiejszego porządku, z braku wnioskodawcy. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Kto z Państwa  radnych jest za zdjęciem  z dzisiejszego  posiedzenia tego punktu?  
Za zdjęciem 3 głosy, „przeciw” O głosów i 2 głosy „wstrzymujące się”. 
Wniosek uzyskał poparcie. 
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Zgodnie z życzeniem członków Komisji  teraz wysłuchamy Pana.  
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej powiedział między 
innymi: 
Opowiem Państwu jak wygląda ta cała sytuacja, a rezolucja  odnosi się do kwestii tego, ze 
będzie przeprowadzane dodatkowe głosowanie.  
Zarządzenie Prezydenta Miasta Gdańska z lutego 2017r. w sprawie przeprowadzenia na 
terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych budżet obywatelski 2018 w Gdańsku, 
Prezydent wystąpił z inicjatywą przeprowadzenia konsultacji w formie głosowania w celu 
wyłonienia projektów obywatelskich, które będą realizowane  z budżetu Miasta Gdańska w 
2018r.i  również w roku 2019, ponieważ po raz pierwszy projekty miały być realizowane  w 
okresie dwuletnim. Zgodnie z tym zarządzeniem  przeprowadzone zostały te konsultacje. 
W okresie marca  były składane projekty  do budżetu obywatelskiego, a następnie były one 
wersyfikowane. Na przełomie września i października  ubiegłego roku odbyło się 
głosowanie nad  projektami. Konsultacje i głosowanie przebiegły zgodnie z ustalonym 
harmonogramem i po wyczerpaniu tych wszystkich działań, ogłoszeniu  wyników pojawiły 
się sygnały o możliwości wadliwego przeprowadzenia głosowania w budżecie obywatelskim. 
Sprawę wykryła i nagłośniła Rowerowa Metropolia. Zarzuty dotyczące tego, że  mogły być 
błędy w prawidłowym liczeniu głosów potwierdziły się. Miasto podjęło działania, które 
miały na celu wyjaśnienie całej zaistniałej sytuacji. W wyniku podjętych działań okazało 
się, że głosy 15.211 osób biorących udział w głosowaniu, pomimo prawidłowego głosowania 
zostały wadliwie policzone. Osoby, które miały do wykorzystania te  punkty na skutek 
błędów w oprogramowaniu przez firmę… zostały niewłaściwie zliczone. W toku 
postępowania wyjaśniającego jakie to były osoby i jaka ilość punktów. Odbyło się 
spotkanie w ECS, w którym przedstawiciele firmy  liczącej po raz kolejny – bo wcześniej 
również na konferencji prasowej – przyznali się do tego błędu. Na spotkanie w ECS 
zaprosiliśmy autorów wszystkich projektów poddanych pod głosowanie, a firma 
komputerowa bardziej szczegółowo przedstawiła na czym polegał błąd z ich strony, czyli 
jakie głosy zostały niewłaściwie  zliczone. Następnie odbyła się dyskusja, aby zastanowić 
się jak w najlepszy sposób wyjść z zaistniałej sytuacji. Nie poszliśmy tam z żadną tezą, że 
chcemy przeprowadzić dodatkowe głosowanie,  czy nowe głosowanie czy cokolwiek innego 
mamy zrobić, tylko chcieliśmy wspólnie porozmawiać i zastanowić się nad  tym i jakie 
będzie najlepsze wyjście z sytuacji. Głosy były bardzo różne. Począwszy od tego, aby 
anulować całkowicie to głosowanie poprzez propozycje realizacji wszystkich projektów, 
które  były poddane pod głosowanie po umożliwienie głosowania tym osobom, których 
system nie policzył poprawnie wszystkich głosów.   
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Następnie Prezydent podjął decyzję na tym spotkaniu, informując wszystkich o tym, że  
odbędzie się dodatkowe głosowanie, czyli umożliwi się glosowanie  tym osobom, których 
głosy nie zostały właściwie policzone.  
Prezydent Miasta Gdańska wydał Zarządzenie  Nr 2185/2017 z dnia 28 grudnia 2017r., które 
zmieniało zarządzenie w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji 
społecznych projektu „Budżet Obywatelski 2018 w Gdańsku”. Poprzez  to zarządzenie 
Prezydent umożliwił wszystkim osobom pokrzywdzonym przez wadliwe zliczenie punktów  
podczas głosowania w okresie  od 18 września do 2 października ub.roku, wykorzystanie 
puli punktów niewykorzystanych w poprzednim głosowaniu. Zarządzeniem tym ogłoszono, 
że  dodatkowe  głosowanie odbędzie się w dniach od 15 do 21 stycznia 2018r. Głosowanie 
to w tej chwili trwa i zostało ono poprzedzone kampanią informacyjną  - w rozgłośniach 
radiowych były spoty informujące o tym, że takie dodatkowe głosowanie będzie się 
odbywało. W przestrzeni publicznej umieszczone były plakaty informujące i wysyłane są 
sms do osób, które mają możliwość dodatkowego głosowania. Na stronie Gdańsk.pl 
umieszczona jest informacja o możliwości oddawania dodatkowych głosów. Osób 
głosujących w dnia dzisiejszego było ok. 2 tysięcy. Z firmą, która nie  wywiązała się z 
umowy rozwiązaliśmy umowę. Umowa podpisana była na okres  dwuletni, a płatności  w 
czterech transzach –  tego głosowania dotyczyły dwie transze. Pierwsza transza 19 tysięcy 
złotych, którą zapłaciliśmy   po etapie składania wniosków bo odbywały się one w formie 
elektronicznej – zapłaciliśmy parę miesięcy temu bo zostało to zrealizowane poprawnie.  
Natomiast druga transza kolejne 19 tysięcy złotych za obsługę i przygotowanie systemu do 
głosowania nie zapłaciliśmy. Umowa została wypowiedziana. W tej chwili zliczane są 
wszystkie  koszta, które Miasto Gdańsk ponosi w związku  tym, że odbywa się dodatkowe 
głosowanie. Mam nadzieję, że będziemy żądać odszkodowania, po tym całym procesie 
związanym z dodatkowym głosowanie, kiedy będziemy znali  wszystkie koszta. Głosowanie 
jest do północy 21 stycznia br. Wyniki podamy w ciągu trzech dni po zakończeniu 
głosowania.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Rozumiem, że po 21 stycznia zmieni się wynik tego głosowania w całości. Tak? 
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Trudno jest nam powiedzieć jak zmienią się wyniki głosowania, które było przeprowadzone 
za pierwszym razem. Wówczas do realizacji trafiły 103 projekty, czyli 1/3  wszystkich 
poddanych pod głosowanie. Teraz po tym dodatkowym głosowaniu okaże się, jak te nowe 
głosy zmieniają wyniki głosowania, które podaliśmy w tamtym czasie. Trudno mi jest 
powiedzieć na chwile obecną w jaki sposób to się zmieni.  
 
Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
To głosowanie dodatkowe będzie wiążące, kto  otrzyma pieniądze.  
  
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Tak, to głosowanie będzie wiążące. Zarządzenie Prezydenta było opiniowane przez naszych 
prawników i wszystko dzieje się zgodnie z  literą prawa.  
 
Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Tak bardzo się nie zmienią, jeśli chodzi o projekty dzielnicowe. Jak śledziłam głosy na 
poszczególne projekty, które zwyciężyły, szczególnie chodzi o te pierwsze miejsca - to 
różnica była tak duża, że te pierwsze miejsca są raczej nie zagrożone. Na pewno może 
dużo się wydarzyć, jeśli chodzi o projekty ogólno miejskie, bo tam tak naprawdę były 
największe kontrowersje. Warto też dodać, że Prezydent podczas tego spotkania z 
wnioskodawcami  zwiększył pulę o dwa miliony złotych. 
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Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Dodatkowe  dwa miliony złotych. Po głosowaniach będziemy się zastanawiać, w  jaki 
sposób te dwa miliony złotych będą mogły np. zabezpieczyć realizację tych projektów, 
które w wyniku dogłosowania wypadły. Ale co do tego decyzja będzie jeszcze 
podejmowana. 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
A z czego Prezydent  dokłada  te dwa miliony złotych? 
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Z budżetu Miasta Gdańska . 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Ale to chyba wymaga naszej akceptacji. 
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Tych szczegółów  nie znam w tej chwili, natomiast zadeklarował to Prezydent publicznie. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji   
Czy są jeszcze pytania? 
 
Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia-Św. Wojciech - 
Lipce 
Jakie projekty będą  dofinansowane dzielnicowe, czy ogólno miejskie? 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Nie potrafię na to pytanie odpowiedzieć. Musimy najpierw zobaczyć jakie będą wyniki 
dodatkowego głosowania.  
 
Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia-Św. Wojciech - 
Lipce 
Ludzie  pytają i mówią w kuluarach, że boją się, że ktoś zaskarży to głosowanie. Że jest 
ono bezprawne, bezpodstawne i że temat nie zakończy się po tym głosowaniu. Jeżeli 
faktycznie dojdzie do bardzo dużych roszad w wynikach, to wnioskodawcy, którzy przez 
chwilę byli wygrani, a teraz okaże się, że nie są wygrani to będą mogli mieć pretensje, 
roszczenia. Temat ten szybko się nie zamknie, bo zamiast uznać błąd informatyczny i 
zamknąć temat, to nadal przez kilka miesięcy będziemy mieli dyskusje.  
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Ile osób było na spotkaniu tyle było różnych głosów i trzeba było wybrać jakieś 
rozwiązanie.  Ono nigdy nie będzie idealne dla wszystkich. Przeprowadzenie głosowania od 
nowa byłoby wykonalne, co by się spotkało z większą liczbą zarzutów w stosunku  do nas 
na temat wybranego rozwiązania. Myślę, że każde rozwiązanie byłoby niesatysfakcjonujące 
dla jakieś grupy. 
My zdajemy sobie sprawę  z tej sytuacji. Wiemy, że nawaliła  firma, wyciągamy z tego 
konsekwencje na przyszłość. Natomiast wybór firmy tez odbył się zgodnie ze wszystkimi 
regulacjami prawnymi. Zgodnie z zarządzeniem, które określa, że wysyłamy zapytanie 
ofertowe do trzech oferentów. Wybraliśmy najlepszą ofertę. Gdybyśmy nie wysyłali 
zapytań ofertowych, tylko cały czas korzystali z ofert firmy, która dotychczas była 
najlepsza, mógłby być zarzut o to, że  Miasto Gdańsk zakupuje program bez zapytania 
ofertowego za publiczne pieniądze, wydatkując np. wyższą kwotę.  
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Trzeba się z pewnymi rzeczami najzwyczajniej pogodzić. Raz się wygrywa raz się 
przegrywa.  Jeśli w dogłosowaniu okaże się, że część projektów „spadła” to będziemy się 
zastanawiali co z tym fantem zrobić, tak aby  ta idea na tym nie cierpiała. Docelowo, 
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powinniśmy mieć takie przeświadczenie, że  służy to nam wszystkim mieszkańcom, bo 
korzystamy  z tego. Mnie też jest przykro, że ta dobra idea budżetu obywatelska została 
nadszarpnięta, ale myślę, że wszyscy wyciągnęliśmy wnioski  i z zapytań ofertowych, i z 
większej kontroli, i z badania firmy. Dbania o to, aby firmy były  ubezpieczone, bo jak 
wyszło podczas tej dyskusji z wnioskodawcami to okazało się, że firma jest 
nieubezpieczona. Myślę, że to wszystko co się stało, stało się po coś  i zostaną wyciągnięte 
z tego wnioski.  
 
Radny Przemysław Ryż – członek Komisji 
Jak firma  będzie obsługiwać dodatkowe głosowanie? 
 

Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej 
Firma, która prowadzi dodatkowe głosowanie to  firma ASECO, która przygotowywała  
wszystkie poprzednie budżety obywatelskie. Firma bardzo doświadczona, duża, 
dysponująca zapleczem technicznym i osobowym. Podpisaliśmy z nimi umowę na to 
dodatkowe głosowanie. 
 
Radna Anna Kołakowska – członek Komisji   
Dlaczego, skoro korzystaliście Państwo z usług tej firmy, to głosowanie  to przygotowywała 
inna firma. 
 
Pan Maciej Kukla – Kierownik Referatu Komunikacji Społecznej powiedział między 
innymi: 
W Urzędzie Miejskim w Gdańsku jest coś takiego jak Regulamin udzielania zamówień o 
wartości nieprzekraczającej 30 tysięcy Euro. W przypadku wartości równej lub nie 
przekraczającej tą kwotę zlecenie następuje na podstawie wyboru oferty 
najkorzystniejszej po skierowaniu zapytania ofertowego do co najmniej trzech 
wykonawców. Trzeba pamiętać, że Regulamin o zamówieniach publicznych mówi, iż  
zamówienia powinny być udzielane w sposób celowy, oszczędny z zachowaniem zasady 
pozyskiwania najlepszych efektów z danych nakładów. Krótko mówiąc, zarządzenia 
narzuca nam, że mamy wysyłać zapytanie ofertowe  po to, żeby otrzymywać 
najkorzystniejszą ofertę, również cenowo. Taka oferta była najlepsze firmy IMPLYWEB. Oni 
dysponowali referencjami z innych miast, gdzie przeprowadzali budżet obywatelski. 
Deklarowali, że posiadają odpowiednie zaplecze techniczne i osobowe do tego, żeby to 
przeprowadzić. Nie było żadnych podstaw do tego, aby sądzić, że jest to firma 
niewiarygodna i która sobie z tym nie poradzi. Tym bardziej wiedząc, że  firma taka 
wchodząc do takiego miasta jak Gdańsk i realizując tego typu projekt będzie mogła  
pochwalić się na całym rynku polskim tym, że przeprowadzała budżet obywatelski w takim 
mieście , a tym samym biorą na siebie ogromną odpowiedzialność, że przeprowadzą to 
wszystko dobrze. To, że przeprowadzili to fatalnie i wieść w Polskę poszłam, jak firma 
nawaliła. Myślę, że oni mają teraz ogromne problemy, żeby zdobyć jakiekolwiek zlecenie. 
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuje bardzo, wyczerpaliśmy. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
 

PUNKT  3 
Przyjęcie terminarza posiedzeń i planu pracy Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

na rok 2018. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze  uwagi, wnioski  do terminów spotkań i  zaprezentowanego projektu planu?  
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Komisja  w luźnej rozmowie  ustaliła   wstępnie  termin wyjazdowego  posiedzenia Komisji 
do Straży Granicznej w Gdańsku -14 czerwiec, dodatkowe  posiedzenie poświęcone tylko 
Straży Granicznej.   
 
Ostatecznie, Komisja jednogłośnie – 5 głosami za - przyjęła  terminy spotkań  komisji oraz  
plan pracy na rok 2018r.  
Terminarz jak niżej, a plan pracy na 2018r. stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.  Komisja może  zająć  się również inną tematyką nie wymienioną w planie 
pracy. 
Posiedzenia  odbywać  będą  się w  CZWARTKI – tydzień przed  sesją RMG  -  godz. 16,00 w  
sali 007 Nowego Ratusza przy ul. Wały Jagiellońskie 1  w Gdańsku     
1.   18  styczeń   
2.   15   luty     
3.   22   marzec   
4.   19   kwiecień  
5.   17   maj     
6.   14 czerwiec – posiedzenie  wyjazdowe.   Termin może ulec zmianie,  
                                                                       pozostaje do uzgodnienia.  
7.   21  czerwiec   
8.   27  sierpień (poniedziałek- sala 107) 
9.   20  wrzesień 
10. 18  październik 
Koniec kadencji 

PUNKT  4 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  w 

roku 2017. 
 

Komisja, jednogłośnie – 5 głosami za -  przyjęła sprawozdanie  z pracy Komisji Samorządu i 

Ładu Publicznego za rok 2017r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

 

PUNKT  5 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji poinformowała, że do Komisji wpłynęły 
następujące pisma: 
1. Pismo Prezydenta Miasta z dnia  5.01.2018r. odpowiedź na pismo Komisji dotyczące  

pisma Zarządu Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech – Lipce w sprawie ponownego włączenia 
Potoku Oruńskiego  oraz części Zespołu przyrodniczo – krajobrazowego „Dolina Potoku 
Oruńskiego” w granice Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech – Lipce.  
Decyzja Komisji -   Pismo Prezydenta z dnia 5.01.2019r. przesłać do Zarządu Dzielnicy 
Orunia – Św. Wojciech – Lipce. 

 

2. Pismo Prezydenta Miasta Gdańska  z dnia 5.01.2018r. – odpowiedź na pismo Komisji w 
sprawie uchwały  Rady Dzielnicy Piecki Migowo  w sprawie zmiany granic Dzielnicy 
Piecki Migowo.  
Decyzja Komisji -   Pismo Prezydenta z dnia 5.01.2019r. przesłać do Rady Ddzielnicy 
Piecki – Migowo.  
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3. Pismo Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 05.01.2018r. odpowiedź na pismo Komisji 
dotyczące  pisma  pana Roberta Myrchy z dnia 22.11.2017r.  w związku z  projektem  
podziału dzielnicy Chełm. 
Decyzja Komisji -  Pismo Prezydenta z dnia 5.01.2019r. przesłać Panu Robertowi 
Myrcha.  

 

4. Pismo Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego z dnia 14.12.2018r. odpowiedź w na 
pismo Rady Dzielnicy Jasień  w sprawie  między innymi lokalu na siedzibę Rady 
Dzielnicy. 
Pismo to kierowane jest do wiadomości Komisji. Pismo a/a 
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia-Św. Wojciech – 
Lipce poprosiła  o przesłanie  pisma dotyczącego Rady Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech – 
Lipce  drogą elektroniczną.  
Zapytała, czy jest szansa, aby ten temat  podyskutować na najbliższym posiedzeniu. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Po zapoznaniu się z odpowiedzią proszę napisać  pismo – Komisja podejmie dalsze decyzje. 
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech – 
Lipce 
My jako Rada Dzielnicy złożyliśmy oświadczenie odnośnie konsultacji społecznych  
dotyczących podziału dzielnicy Chełm. Czy ono wpłynie do Komisji? 
Wyjaśnienie – wpłynie do wnioskodawcy projektu uchwały o podziale  Dzielnicy Chełm. 
Czy mogę je Państwu przedłożyć jako wniosek do  omówienia na kolejnej Komisji? 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Musi to Pani złożyć w formie oficjalnej do Komisji. 
Czy są jeszcze pytania, wnioski  ze strony  Radnych. Nie widzę. Zamykam posiedzenie  – 
godz. 17:00.  
 

 
                                                                           Przewodnicząca Komisji 

                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                               /-/  Anna Wirska  

 

Protokół sporządziła: 
 

Bogusława Pieklik  

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  

 

 


